
 1 

 

 

 

Namaz Kılmayan ve Oruç tutmayan Kimsenin Haccının Hükmü 

  ﴾حȲم حج من لا يصƧ ولا يصوم﴿ 
[  Türkçe – Turkish – Ɵتر ]  

 

 
Muhammed b. Salih el-Useymîn  

 

 

 

 
Terceme : Muhammed Şahin 

Tetkik : Ali Rıza Şahin 

 
 

2010 - 1431 

 

 



 2 

 

 

 

 
 
 
 
 

  ﴾حȲم حج من لا يصƧ ولا يصوم﴿ 
  »ȠƳيةباɎلغة ال« 

 

 

ǐمد بن صالح العثيمŅ  

 

 

 

  ɏسلم شاهŅǐمد : ترŇة

  عƧ رضا شاهɏ :ǐراجعة

 
 

2010 - 1431 

 



 3 

 

 

Soru:  

Namaz kılmayan ve oruç tutmayan bir kimse haccederse, o bu durumda iken yaptığı 

haccın hükmü nedir?  

Allah Teâlâ'ya tevbe ederse, terk ettiği ibâdetleri kaza etmesi gerekir mi? 

Cevap: 

Namazı terk etmek; kişiyi dînden çıkartan ve cehennemde ebedi kalmasını gerektiren 

küfürdür.  

Nitekim Kur'an, Sünnet ve selefin (ilk müslümanların) sözleri buna delâlet etmiştir. 

Buna göre namaz kılmayan bu adamın Mekke’ye girmesi helâl değildir.  

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur: 

 [  8  7  6  5  4   3  2  1  0  /

   <;  :  9Z  ] ةسورةɊوǻ٢٨:  من الآيةا[   

"Ey îmân edenler! Müşrikler bir pisliktirler. Artık bu yıldan sonra Mescid-i Haram'a 

yaklaşmasınlar..."1 

Namaz kılmıyor bir halde iken yaptığı hac geçerli değildir ve kabul edilmez. Çünkü 

onun haccı, kâfirin yaptığı bir hacdır. Kâfirin yaptığı ibâdetler sahîh değildir.  

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur: 

  [  º  ¹   ̧  ¶   µ    ́ ³  ²  ±  °  ¯

¾     ½  ¼  »   Æ           Å  Ä    Ã  Â  Á  À  ¿    Z   

   ]٥٤:  اǾيةاǻوɊةسورة [ 

"Verdikleri şeylerin onlardan hayır olarak kabul olunmamasının sebebi, gerçekte 

Allah'a ve Rasûlüne inanmamaları, namaza ancak üşenerek gelmeleri, verdiklerini de 

ancak istemeyerek vermeleridir." 2 

                                                
1 Tevbe Sûresi: 28 
2 Tevbe Sûresi: 54 
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Geçmişte terk ettiği (yerine getirmediği) amellerin durumuna gelince onları kaza 

etmesi gerekmez.  

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur: 

 [  �     ~  }  |  {  z  y   x  w    v  u   t  s

  ¤  £  ¢  ¡Z  ] ٣٨:  الآيةالأنفالسورة[   
"(Ey Rasulüm!) O kâfirlere de ki: Eğer (Allah'a ve elçisine düşmanlıktan vazgeçip 

İslâm’a girerlerse daha) önceki suçları bağışlanacaktır.Yok eğer onlar (seninle 

savaşmaya) dönüp tekrar düşmanlığa başlayacak olurlarsa, öncekilerin başlarına gelen, 

onların da başlarına gelecektir!" 1 

Bu duruma düşen kimsenin Allah’a içtenlikle tevbe etmesi ve ibâdetlere devam 

etmesi, sâlih amellerle Allah Teâlâ’ya yaklaşması ve çokça tevbe istiğfar etmesi gerekir. 

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur: 

 [  x  w  v  u  t  s¢  ¡  �~  }    |  {  z  y       £

  «          ª          ©   ¨     §  ¦¥       ¤Z  ] رسورةɏزɎ٥٣:  الآيةا[   
"(Ey Rasûlüm!) De ki: Ey haddi aşarak nefislerine karşı israf etmiş olan kullarım! 

(Günahlarınızın çokluğundan dolayı) Allah'ın rahmetinden ümit kesmeyin. Çünkü Allah, 

(tevbe edildiği takdirde, nasıl olursa olsun) bütün günahları bağışlar. Şüphesiz ki O, 

(tevbe eden kullarının günahlarını) çok bağışlayıcıdır, (onlara) çok merhamet edicidir." 2 

Bu âyet tevbe edenler hakkında inmiştir.Buna göre kulun tevbe ettiği her türlü günah 

şirk bile olsa, Allah Teâlâ onun tevbesini kabul eder.  

Dosdoğru yola ileten, yalnızca Allah Teâlâ'dır. 

 

           

  

                                                
1 Enfâl Sûresi: 38 
2 Zümer Sûresi: 53 


